
 

 

Protokół nr XXIV.16 

sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 24 sierpnia 2016 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady o godzinie 14
00

  

w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 13 radnych (nieobecni: Grzegorz 

Mrowicki, Radosław Lorenz, Robert Krzych, Roman Nowak) co stanowiło kworum. 

Następnie przywitał radnych, Starostę, Wicestarostę, Skarbnika, przybyłych na sesję gości.  

W tym miejscu Przewodniczący zaprosił wszystkich na uroczystości jakie odbędą się na 

zamku w Międzyrzeczu 3 września. Podziękował także Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych w Międzyrzeczu za zorganizowanie objazdu dróg powiatowych na terenie gmin 

Przytoczna i Międzyrzecz. 

Przewodniczący poinformował, że po przekazaniu materiałów do radnych wpłynął wniosek 

Starosty z prośbą o rozszerzenie porządku obrad o dodatkowe dwa projekty uchwał. Radni 

wiedzieli, że będzie to proponowane ponieważ było to sygnalizowane wcześniej, a dotyczy 

pomocy finansowej dla Gminy Przytoczna (druk nr 29) i pomocy finansowej dla Gminy 

Międzyrzecz (druk nr 30). Przewodniczący zaproponował, żeby przychylić się do tego 

wniosku i włączyć projekty do porządku obrad w pkt 4 jako ppkt f (druk nr 29) i jako ppkt g 

(druk nr 30). 

W przeprowadzonym przez Przewodniczącego Rady głosowaniu jawnym za rozszerzeniem 

porządku obrad głosowało 13 radnych. Obecnych w głosowaniu było 13 radnych. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja naczelnika wydziału edukacji dotycząca szkół prowadzonych przez powiat 

i ich przygotowania do roku szkolnego 2016/2017. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie przyjęcia Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych  

w Powiecie Międzyrzeckim na lata 2016-2025 (druk nr 25), 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości   

       oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata lub na okres    

      nieoznaczony (druk nr 24), 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2016 r (druk nr 26), 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2016 – 2026 (druk nr 27), 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Skwierzyna (druk nr 28), 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przytoczna (druk nr 29), 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 30). 

5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

6. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

7. Przyjęcie protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 29 czerwca 2016 r. 

8. Sprawy organizacyjne i korespondencja do Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Rady powiedział, że na sesję przybyli goście szczególni, państwo Jolanta  

i Dariusz Jankowscy. Związane jest to z przejściem Dariusza Jankowskiego Wicedyrektora 

Liceum Ogólnokształcącego w Międzyrzecz na emeryturę. Przewodniczący złożył serdeczne 

podziękowania, życzył wiele zdrowia i realizacji dalszych planów. Za współpracę 

podziękował również Starosta. 

 

Dariusz Jankowski podziękował za złożone życzenia i skierował się do radnych  

o wspieranie jego następczyni Danuty Matli oraz Dyrektora Macieja Rębacza w tym, żeby ta 

szkoła była wizytówką całego powiatu. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest jeszcze jedna miła uroczystość przekazując głos 

Staroście. 

 

Starosta poinformował, że Wojewódzki Konserwator Zabytków Województwa Lubuskiego 

zwrócił się do niego z wnioskiem o ustanowienie pana Ryszarda Patorskiego społecznym 

opiekunem zabytków. Starosta powiedział, że pan Patorski jest członkiem Zarządu 

Towarzystwa Historycznego Ziemi Międzyrzeckiej, posiada szeroką wiedzę historyczną  

i w zakresie ochrony zabytków. Wręczył panu Patorskiemu legitymację. 

 

Ryszard Patorski podziękował przewodniczącemu, staroście, wicestaroście za tak cenny 

tytuł jakim jest społeczny opiekun zabytków. 

 

Ad 2. 

 

Interpelacji nie było. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że ostatni okres był okresem różnych doniosłych  

i ciekawych wydarzeń kulturalnych, sportowych, rekreacyjnych. Niesłychanie ważnym była 

olimpiada na której mieszkanka powiatu międzyrzeckiego Monika Michalik reprezentująca 

przez wiele lat „Orlęta” Trzciel zdobyła brązowy medal. Poinformował, że w dniu 

jutrzejszym o godzinie 17:30 w Trzcielu odbędzie się jej powitanie.  

Bardzo ważnym wydarzeniem były również Wojewódzkie Obchody Święta Policji  

w Międzyrzeczu i nadanie sztandaru jednostce Komendy Powiatowej Policji w Międzyrzeczu.  

 

Ad 3. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad przekazując głos Halinie 

Pilipczuk Naczelnik Wydziału Edukacji, Spraw Społecznych i Promocji. 

 

Pani Naczelnik przedstawiła w formie multimedialnego pokazu informację dotyczącą naboru 

i przygotowania szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego (prezentacja w załączeniu do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje. Zapytał czy są pytania do 

przedstawionych informacji. Pytań nie było. Następnie Przewodniczący ogłosił przerwę  

o godz.14
30

.  

 

Obrady sesji wznowiono o godz.14
40

. 
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Ad 4. 
 

a) w sprawie przyjęcia Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Powiecie Międzyrzeckim na lata 2016-2025 (druk nr 25), 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni zapoznali się z projektem na komisjach. Zapytał 

czy są jakieś uwagi? 

 

Jarosław Soroka Przewodniczący Komisji Budżetu zgłosił, że na posiedzeniu komisji  

w dniu 23 sierpnia radny Zbigniew Świątek złożył wniosek aby po 5 latach zrobić korektę 

strategii ponieważ 10 lat to jest długi okres czasu więc trzeba by było jej się przyjrzeć 

wcześniej i być może coś w niej zmienić. Za przyjęciem wniosku radnego głosowało 4 

radnych obecnych na posiedzeniu komisji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy komisji chodzi o to, żeby strategia była uchwalona na lata 

2016 – 2021? 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu powiedział, że nie, strategia może być uchwalona na 10 

lat ale po 5 należałoby jej się przyjrzeć. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że taki wniosek na pewno jest zasadny. Samej strategii 

można przyglądać się nawet co roku przy okazji składanych przez PCPR sprawozdań. 

 

Radny Zbigniew Świątek powiedział, że ideą jego wniosku było to, że życie w sferze 

społecznej, do której odnosi się ta strategia, niesie zmiany. Radny powiedział, że jest 

przekonany, że po 5 latach trzeba będzie dokonać aktualizacji, a nie przeglądu czy 

sprawozdania i żeby w uchwale zobowiązać Zarząd do dokonania takiej aktualizacji. Strategia 

będzie bardziej żywotna i realna jeśli ta aktualizacja po 5 latach zostanie dokonana. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie wprowadzenia poprawki w § 2 

polegającej na zobowiązaniu Zarządu do aktualizacji strategii po okresie 5 lat od uchwalenia. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych. Obecnych w głosowaniu było 13 radnych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze jakieś pytania bądź niejasności? Więcej pytań 

nie było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, 

głosów „przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała 

została zarejestrowana pod numerem XXIV.117.16. 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy 

niż trzy lata lub na okres nieoznaczony (druk nr 24), 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali poprawiony projekt uchwały 

rozszerzony o uzasadnienie. Zapytał czy są jakieś pytania do projektu? Pytań nie było.  

W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.118.16. 
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c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2016 r (druk nr 26), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi, pytania do przedstawionego projektu? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.119.16. 

 

d) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego 

na lata 2016 – 2026 (druk nr 27), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi, pytania do przedstawionego projektu? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.120.16. 

 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Skwierzyna (druk nr 28), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi, pytania do przedstawionego projektu? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.121.16. 

 

f) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przytoczna (druk nr 29), 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi, pytania do przedstawionego projektu? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.122.16. 

 

g) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 30). 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi, pytania do przedstawionego projektu? Pytań nie 

było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę przyjęto 13 głosami „za”, głosów 

„przeciw” 0, „wstrzymujących” 0. W głosowaniu brało udział 13 radnych. Uchwała została 

zarejestrowana pod numerem XXIV.123.16. 

 

Ad 5. 

 

Interpelacji i zapytań nie było. 

 

Ad 6. 
 

Przewodniczący Rady przekazał głos Staroście. 

 

Starosta poinformował, że od 29 czerwca Zarząd odbył 6 posiedzeń.12 lipca Prezes omówił 

bieżącą działalność szpitala. Po negocjacjach z NFZ udało się odzyskać ponad 600.000 zł za 

nadwykonania. Zajmowano się sprawami z zakresu działalności ZDP i zagospodarowania 

przestrzennego. 18 lipca zajmowano się zmianami w budżecie. 27 lipca rozpatrywano sprawy 

z zakresu działalności PCPR. Zapoznano się z bieżącą realizacją planu kontroli i w zakresie 

gospodarki nieruchomościami. 9 sierpnia podjęto uchwałę w sprawie zezwolenia na 
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korzystanie z jednostek pływających z silnikami spalinowymi. Podjęto też uchwałę  

o konsultacji programu współpracy powiatu międzyrzeckiego z organizacjami 

pozarządowymi. 16 sierpnia zajmowano się działalnością ZDP, podjęto uchwały o zaliczeniu 

dróg do kategorii dróg gminnych w gminie Pszczew. Podjęto sprawy z zakresu PCPR, 

gospodarką nieruchomościami i gospodarowaniem składnikami majątku ruchomego  

w jednostkach. Przed sesją Zarząd podjął uchwałę o zaliczeniu drogi do kategorii dróg 

gminnych w gminie Przytoczna. Zajmowano się również sprawami z zakresu ZDP. 

 

Informację o uchwałach budżetowych przedstawił Skarbnik. 

 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania bądź uwagi do przedstawionych 

sprawozdań? Pytań ani uwag nie było. 

 

Ad 7. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z ostatniej sesji znajduje się na stole 

prezydialnym. Nie było do niego żadnych uwag ani zmian. Protokół został przyjęty. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali pismo Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska w Zielonej Górze zachęcające do podsuwania pomysłów jakie raporty 

chciano by widzieć i co radnych interesuje w zakresie ochrony środowiska. Przewodniczący 

zaproponował, żeby do 1 września do Biura Rady wnosić ewentualne pomysły i wnioski. 

Przewodniczący powiedział, że w czerwcu 2010 r. Rada Powiatu przyjęła uchwałę w sprawie 

zasad ustalania tytułu Honorowy Obywatel Powiatu Międzyrzeckiego. Ostatnia uroczystość  

i nadanie 8 osobom pośmiertnie oraz żyjącym takiego tytułu odbyła się w 2014 r. Od tamtego 

czasu wpływały kolejne wnioski. W maju 2015 roku Rada Powiatu powołała kapitułę 

honorową, która ustaliła regulamin działania. 3 sierpnia kapituła spotkała się w celu 

omówienia złożonych wniosków, których wpłynęło 9. Na ostatnim posiedzeniu kapituły 

pojawiła się sugestia, żeby zmienić zasady nadawania tytułu, żeby przysługiwał on tylko 

osobom żyjącym. Można jednocześnie wprowadzić zapis, że osobom nieżyjącym,  

a szczególnie zasłużonym dla powiatu zostanie stworzona księga pamięci. Stosowne zmiany 

zostałyby radnym przedstawione w projekcie uchwały. 

Następnie Przewodniczący przedstawił wnioski w kolejności ich złożenia:  

- wniosek w sprawie nadania tytułu Zofii Ratajczyk został przyjęty jednogłośnie, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Janowi Krajniakowi został przyjęty jednogłośnie, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Janowi Plebankowi został przyjęty przy 1 głosie 

wstrzymującym, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Zenonowi Wojciechowskiemu nie uzyskał akceptacji, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Zdzisławowi Musiałowi nie uzyskał akceptacji, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Jackowi Baczyńskiemu został przyjęty jednogłośnie, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Elżbiecie Skorupskiej - Raczyńskiej został przyjęty przy 2 

głosach wstrzymujących, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Władysławowi Zającowi został przyjęty przy 2 głosach 

wstrzymujących, 

- wniosek w sprawie nadania tytułu Hannie Augustyniak został przyjęty jednogłośnie. 

Stosowne projekty zostaną przedstawione radnym w odpowiednim czasie, żeby można było 

to jeszcze przedyskutować na posiedzeniach komisji. Zgodnie z regulaminem wnioski, które 

nie uzyskały akceptacji zostaną zwrócone wnioskodawcom. 
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Przewodniczący poinformował, że najbliższa sesja odbędzie się najprawdopodobniej  

28 września oraz, że od 8 do 22 września będzie przebywał na urlopie. Poinformował 

również, że pszczewski park krajobrazowy obchodzi 30 rocznicę istnienia. 8-9 września 

będzie w Pszczewie konferencja naukowa związana z tą uroczystością. Powstaje również  

w tym temacie publikacja w której jest autorem jednego z rozdziałów. Przewodniczący 

przypomniał o możliwości powitania Moniki Michalik i zachęcił do uczestnictwa  

w uroczystościach dożynkowych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Mieczysław Kuryś powiedział, że Monika Michalik jest 

wychowanką klubu „Orlęta” Trzciel, której trenerem był od 2004 do 2012 r. Przez ten okres 

zdobyła 9 medali w mistrzostwach świata i na mistrzostwach Europy. Po olimpiadzie  

w Londynie w 2012 r. zmieniła barwy klubowe, jest zawodniczką „Drwalu Poznań”  

i żołnierzem zawodowym. Nadal jest mieszkanką Trzciela i byłoby miło, gdyby na tym 

spotkaniu pojawił się ktoś z powiatu i złożył gratulacje. Jest to spotkanie otwarte 

organizowane przez Burmistrza Trzciela. 

 

Przewodniczący Rady zamknął obrady o godz.15
20

. 

 

                Protokołował            Przewodniczący Rady Powiatu 

 

              Jarosław Szałata 


